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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 
Készült: Rakamaz Város Képviselő-testületének 2015. december 14. napján 

1800 órától a Rakamazi Városi Művelődési Központ és Könyvtár 
nagytermében megtartott közmeghallgatásáról és városgyűléséről.  

 
 
Jelen vannak:   Bodnár László polgármester 
   Fotta Csaba 
   Krausz Csaba 
   Sárközi Mariann    

Szlobodáné dr. Nagy Judit képviselők 
   Takács Tibor 
   Takácsné Bánlaki Anikó képviselők 
 
                            Dr. Kóder László jegyző  
 Fábián Attila r. őrnagy a Nyíregyházi Rendőrkapitányság 

Rakamazi Rendőrőrs mb.parancsnoka 
 
   148 fő rakamazi polgár 
 
 
Bodnár László polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a képviselőket, Dr. Kóder László jegyző urat, valamint a 
közmeghallgatáson és városgyűlésen megjelenteket. Külön köszöntöm Fábián 
Attila rendőr őrnagy urat, a Nyíregyházi Rendőrkapitányság Rakamazi 
Rendőrőrsének megbízott őrsparancsnokát. 
 
 
A polgármester megállapítja, hogy a Képviselő-testület határozatképes, mert a 7 
fő képviselő-testületi tagból 7 fő jelen van. 
 
Bodnár László polgármester a jegyzőkönyv hitelesítőnek Krausz Csaba és Fotta 
Csaba képviselőket jelöli ki. 
 
 
Ezt követően Bodnár László polgármester javasolja, hogy a Képviselő-testület a 
meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg. 
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal egyhangúlag az alábbi napirendi pontok 
tárgyalását fogadta el. 
 
1.) Beszámoló a város közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal 

kapcsolatos tevékenységről. 
Előadó: Fábián Attila r. őrnagy, mb. őrsparancsnok 

 
2.) „Évértékelő” – miről szólt a 2015. év az új városvezetés munkájában: 

- megörökölt uniós beruházások, 
- tanösvény, 
- Tisza-parti beruházás, 
- ravatalozó épületének részbeni megváltása, 
- Városüzemeltetési Kft. felszámolásának folyamata, 
- Ipari Park Kft. felszámolása, 
- egyéb súlyos „örökségek”. 
Előadó: Bodnár László polgármester 

 
3.) Tájékoztató az önkormányzat 2015. évi gazdálkodásáról és 2016. évi 

terveiről. 
Előadó: Bodnár László polgármester 

 
4.) Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele. 
 
 
1. napirendi pont: Beszámoló a város közbiztonságáról, a városban végzett 

közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységről. 
Előadó: Fábián Attila r. őrnagy, mb. őrsparancsnok 

 
A Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének beszámolója a 
jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
Fábián Attila r. őrnagy: 
Szeretettel köszöntöm a rakamazi polgárokat, polgármester urat, valamint a 
Képviselő-testületet. 2014. december 1. napjától vezetem a Rakamazi 
Rendőrőrsöt. Munkánk során a mottónk a becsület és a munka. Ezt a mottót nem 
csak én, de a rendőrőrs teljes állománya magáénak érez. A település lakossága 
érzi, látja a munkánkat. A 2015. évi adatok még nem közhitelesek, hiszen a 
2015. év még nem fejeződött be, azonban az eddig eltelt időszakról pontos 
adatokkal szolgálhatok. Kérem a tisztelt jelenlévőket, hallgassák meg a 
Rakamazi Rendőrőrs beszámolóját a közbiztonság helyzetéről, a közbiztonság 
érdekében 2015. évben tett intézkedésekről. A beszámolót követően amennyiben 
a lakosság részéről kérdés, észrevétel merül fel, szívesen válaszolok azokra. 
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Ezt követően Fábián Attila r. őrgy. mb. őrsparancsnok a beszámolót ismertette a 
Képviselő-testülettel, valamint a lakossággal, mely a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 

A Képviselő-testület és a lakosság részéről kérdés, észrevétel a napirendi pont 
kapcsán nem merült fel, ezért Bodnár László polgármester az alábbi határozat-
tervezetet bocsátotta szavazásra: 
„A Képviselő-testület 

Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének Rakamaz város 
közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kapcsolatos 
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja.”  

 
 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzatának 
   173/2015. (XII.14.) KT. 

h a t á r o z a t a  
 

a város közbiztonságáról, a városban végzett    
  közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységekről 

 
A Képviselő-testület 

 
Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének Rakamaz város 
közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kapcsolatos 
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja.  
 
A határozatról értesül: 

     1.) Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrs Rakamaz 
     2.) Városi Rendőrkapitányság Nyíregyháza 
 
   
2. napirendi pont: „Évértékelő” – miről szólt a 2015. év az új városvezetés 

munkájában: 
- megörökölt uniós beruházások, 
- tanösvény, 
- Tisza-parti beruházás, 
- ravatalozó épületének részbeni megváltása, 
- Városüzemeltetési kft. felszámolásának folyamata, 
- Ipari Park Kft. felszámolása, 
- egyéb súlyos „örökségek”. 
Előadó: Bodnár László polgármester 
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Bodnár László polgármester: 
Kérem, hogy először Takácsné Bánlaki Anikó alpolgármester 2015. évi 
közfoglalkoztatással kapcsolatosan tájékoztatóját hallgassák meg. 
 
Takácsné Bánlaki Anikó alpolgármester: 
Kijavítják, ha eltörik, felszedik, ha te eldobod, locsolják, hogy szép legyen. 
Elültetik, megkapálják, leszedik, kifestik és felmossák. Érted és értem. Értünk. 
A Kormánynak kiemelt, stratégiai célja a közfoglalkoztatás, de hangsúlyozottan 
ideiglenes foglalkoztatási formának tekint. Idén 270 milliárd forintot biztosított 
a Kormány közfoglalkoztatásra, mely összegből 213 ezer ember dolgozhatott 
egész éven át. Jövőre ez a keretösszeg 340 milliárd forint lesz. Hogy hány 
közfoglalkoztatott tud eséllyel elhelyezkedni a munkaerőpiacon, az már más 
kérdés. Rakamazon ez a szám 10 alatt van, mely a közfoglalkoztatottak 5 %-a. 
Ez alatt az egy év alatt a következő cél motivált: értékteremtő munkát végezni, s 
mindenkiben találjuk meg azt a képességet, amivel hasznos tagjává válhat ennek 
a közösségnek. Több, kevesebb sikerrel zárhatjuk az évet. Voltak kellemes és 
kellemetlen perceink, de ez egy családban is így működik. Rakamazon öt féle 
program fut. Start közmunka program és hagyományos hosszú időtartamú 
közfoglalkoztatás, képzéssel egybekötött hosszú időtartamú közfoglalkoztatás, 
összesen 204 fő foglalkoztatásával. Ez a településen élő aktív munkavállalók 
körülbelül 10 %-a. További pályázatot nyújtottunk be az ESZOSZ-mentő 
programra 1 fő részére, valamint kulturális pályázatot szintén 1 fő részére. 
 

A start program indulása meglehetőségen viharossá sikeredett. Volt azon a héten 
pánik országszerte a Questor csőd miatt, nálunk pedig a következők miatt. 2015. 
február 24-én kedden tájékoztattak bennünket a Start közmunkaprogram sikeres 
indításáról, valamint hogy tegyünk meg mindent a gyors indítás érdekében. 
Csütörtökön be kellett menni a Munkaügyi Központba a további teendők miatt. 
Ott közölték, hogy bár azt gondolták, de mégse indul néhány településen a 
közmunka. Rakamazon belügyminisztériumi döntés hiányában nem indul a Start 
közmunkaprogram. Azt senkinek nem kívánom, hogy megérezze bárki, amit 
akkor én éreztem. 140 embernek kellett azt mondanom, hogy bocsánat, mégsem 
lesz munkátok. Ezt követően minden követ megmozgattunk, hogy a 
közmunkaprogram beindulhasson Rakamazon, ami végül is sikeresen beindult.  
 

A közfoglalkoztatottakra a Munka Törvénykönyvének vonatkozó szabályai 
érvényesek. Azonnali hatályú felmondással 2 főnek, közös megegyezéssel 4 
főnek, írásbeli figyelmeztetéssel 10 főnek szűnt meg a munkaviszonya. Szóbeli 
figyelmeztetések számát nem mondanám, mert az nagyon sok. A 
legmesszebbmenőkig figyelembe vettük magát az embert, a munkavállaló 
mögött a családot.  
A szép szó és a meggyőzés eszközét több esetben alkalmaztuk. Ezek a 
statisztikák csak azokra az esetekre vonatkoznak, amikor nem volt más 
lehetőség a problémák megoldására.  
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A közmunkaprogramot a Nyíregyházi Járási Hivatal Járási Munkaügyi 
Kirendeltségétől 2 alkalommal, a Belügyminisztériumból 1 alkalommal 
ellenőrizték.     
 
A Start mezőgazdasági program teljes összege 19.787.333.- Ft, a 
foglalkoztatottak létszáma 15 fő. A program célja az, hogy megteremtsük az 
önellátás alapjait. A programot az önkormányzat tulajdonában lévő belterületi és 
külterületi saját tulajdonú földjein valósítottuk meg. A megtermelt zöldségeket a 
konyhán keresztül hasznosítottuk, a konyhán lecsót készítettek, zöldbabot raktak 
be, paradicsomlevet, paprikakrémet, valamint zöldparadicsom salátát 
készítettek. A program keretében 1 db talajmarót, 1 db tárcsát vásároltunk. A 
nagy értékű eszközök mellett megvásároltuk a fóliasátor alapanyagait, 3 db 
permetezőgépet, ásókat, gereblyéket, kapákat, s egy rotációs kapát is. Többnyire 
biotechnológiával előállított zöldségféléket termesztettünk helyben, helyi 
munkaerővel, a helyi gyermekek számára. Ezzel egészséges élelmiszert 
állítottunk elő és nem szennyeztük a környezetet a szállítással. Az eredmények 
Dinó Bertalan János csapatának munkáját dicsérik. 
 
A Start közút program teljes összege 47.469.814.- Ft, a foglalkoztatottak 
létszáma 36 fő. A pályázat keretében járdarekonstrukciót, Tisza-parti 
üdülőövezet útjainak karbantartását, kátyúzást, valamint a Táncsics út 
rehabilitálását végeztük el. Rakamaz belterületi útjai elhanyagoltak. A járdák 
sok helyen balesetveszélyesek, ezért például a Buji úton, a Dózsa György úton, 
valamint a Szent István úton elvégeztük azok helyreállítását. Köszönjük az ott 
lakóknak, akik vízzel, árammal segítették a munkánkat. Az üdülőterület útjainak 
karbantartása is a mi feladatunk, ott is elvégeztük a szükséges feladatokat. A 
feladat végrehajtásában kiemelkedő munkát végzett Kertész István csapata.    
 
A Start belvíz pályázat teljes összege 30.846.212.- Ft, a foglalkoztatottak 
létszáma 25 fő. A Mikes Kelemen úton végzáró betonfalat építettek, amely most 
már befejezésre került. Egész éves feladatot jelent Rakamaz területén lévő 
nyilvántartott átereszek, csapadékcsatornák folyamatos tisztítása. Ez a feladat 
szinte reménytelen küzdelmet jelent. Vannak olyan szakaszok, ahol már egész 
szakember hadsereg felvonult, mégsem született megnyugtató megoldás. 
Horváth Gergő és csapata végzi a belvízelvezető árkok tisztítását, karbantartását 
a település egész területén. 
 
A Start helyi program teljes összege 26.434.956.- Ft. A pályázat keretében a 
városias környezet kialakítását, a helyi piac tervezését, pavilonok készítését, 
térkőgyártást, a Szent István út 116. szám alatt parkoló kialakítását, kerítés 
készítését, a Szent István út 585 hrsz. számú közösségi ingatlan kerítésének 
újraépítését végeztük el, valamint a téli időszakban 27000 m2 nádas vágási 
munkálatait is tervezzük elvégezni.  
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A beszerzett gépek segítségével a Kossuth emlékpark térköveit már magunk 
fogjuk legyártani. Tettem egy ígéretet tavaly ilyenkor, hogy a város 
szégyenfoltját – a futballpálya kerítését – eltüntetjük. Már jó úton haladunk, nem 
kis munkát végzett ebben a feladatban Szűcs Tibor és brigádja.  
 
A Start bio pályázat összköltsége 28.893.308.- Ft, a foglalkoztatottak száma 25 
fő. Idén első ízben nyílt lehetőség arra, hogy közfoglalkoztatott idénymunkát 
végezzen. A gallykaparás a gazdáknál már ennek az előfutára. Sajnos ez az év 
tanuló év volt, gép híján a kézi munkaerővel nem olyan ütemben ment a 
betakarítás, ahogyan azt elgondoltuk. A tapasztalatokat levonva ilyen jellegű 
munkát tervezünk folytatni a jövőben.  
 
Az illegális hulladék lerakóhely program összköltsége 13.455.588.- Ft, a 
foglalkoztatottak száma 11 fő. A pályázat keretében 3 db 4 m3-es konténert 
vásároltunk. A városban több köbméter illegális hulladék van lerakva. Az 
illegális szemét lerakása kedvez a rágcsálók szaporodásának, a betegségek 
terjedésének. Célunk ezek felszámolása és újrahasznosítása. Nekünk magunknak 
kellene felnőni ahhoz, hogy a szemetet ne dobáljuk el ott, ahol gondoljuk. Ne 
másra várjunk, ha környezetünk rendjéről van szó! Akik rendszeresen elvégzik 
mások helyett a „piszkos” munkát a szó jó értelmében az a Horváth Gergő és 
csapata.  
 
A hosszú időtartamú program keretében foglalkoztatottak létszáma 71 fő, ebből 
29 fő valamelyik intézményünkben dolgozik. 11 fő az iskolában, 5 fő az 
óvodában, 3 fő a Gondozási Központban, 2 fő a Polgármesteri Hivatalban, 6 fő a 
konyhán, valamint 2 fő az egészségházban. A programban foglalkoztatott többi 
dolgozó az aktuális városüzemeltetési feladatokon kívül elvégezte a konyha 
festését az ott uralkodó, egészségre ártalmas viszonyok miatt. A tornateremben 
az elmúlt évben a legszükségesebb javításokat elvégeztettük, az illemhelyeket 
kifestettük, valamint a tanulói rongálásokat folyamatosan helyreállítjuk. Ezeket 
a munkákat Galambosi Ferenc és csapata végzi el.  
 
Az iskola épülete nagyon rossz állapotban van. Szégyen, hogy ezt csendben 
tűrte mindenki. Szégyen, hogy senkinek nem volt fontos, hogy az iskola ne 
legyen ilyen állapotban. A békaház fele elég lett volna a teljes renoválásra, a 
nyílászárók cseréjére és a tetőjavításra.  
 
Az iskola ereszcsatornái már kétszer lettek tisztítva. Galambriasztó-tüskék lettek 
a tetőre helyezve, hogy azt megvédjük a galamboktól. A nagy esőzés után 
történt beázás miatt a kárigény a biztosító felé be lett jelentve. December 18-án a 
sárga iskola aulájának festése megkezdődik, így szebb környezet fogja várni a 
diákokat a szünidő után.  
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A piros iskolában viszont a kárigény nem érvényesíthető a korábbi évekből 
eredő állagmegóvási hiányosságok miatt.  
A mentőállomáson a balesetveszélyes, elhasznált linóleum csempeburkolatra lett 
cserélve.  
 
A Diákmunka program teljes összege 2015. évben 1.964.574.- Ft. Összesen 32 
fő vett részt diákmunkában 4 órában, így minden pályázó lehetőséghez jutott. A 
program keretében a nyári táborban gyermekfelügyeletet végeztek.  
 
Természetesen, mint ahogyan azt az elején elmondtam, mindenkiben van érték. 
Mindenkinek a munkáját ki lehetne emelni valamilyen területen. Én köszönöm 
mind a 204 ember munkáját, s ezen felül köszönöm azoknak, akik az ő 
munkájukat segítették valamilyen formában.      
 
A programban dolgozók részt vettek az I. Flúgos Futam fesztiválon, amelyet 
2015. augusztus 15-én rendeztünk meg. Az akadálypályák kiépítését ők 
végezték, de ha arról volt szó, a tesztelést is elvégezték.  
 
A legszebb pillanatok egyike volt a 3. Sárkányhajó Fesztivál 2015. június 26-án. 
Nem volt mélységmérőnk, nem volt csapásmérőnk. Egyszer edzettünk, de a 
szívünk húzott. 20 csapatból a III. helyezettként végeztünk.  
A 20 fős legénység közel fele közmunkás volt. Olyan is volt, aki soha nem 
gondolta volna, hogy velem fog egyszer egy csónakban evezni. De! 
Bebizonyítottuk, hogy ez lehetséges. Köszönöm mindenkinek! Annak, aki 
evezett, annak aki a partvonalon szurkolt ennek a csapatnak.  
 
„Ha elhiszed, hogy legyőztek – akkor legyőztek. 
Ha elhiszed, hogy nem mered – akkor nem mered. 
Ha győzni akarsz, de azt hiszed, nem győzhetsz, csaknem biztos, hogy nem te 
leszel a győztes.  
Az élet csatáit nem mindig az erősebb, gyorsabb nyeri. 
Előbb-utóbb az győz, aki, hogy győzhet, elhiszi.” 
 
 
Bodnár László polgármester: 
Köszönöm szépen Takácsné Bánlaki Anikó alpolgármester asszonynak a 2015. 
évi közfoglalkoztatás keretében végzett tevékenységről szóló tájékoztatását. 
 
Kérem, hallgassák meg az önkormányzat 2015. évi tevékenységéről szóló 
beszámolót. 
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A Képviselő-testület 2015. évben január 1-től november 23-ig terjedő 
időszakban 27 alkalommal ülésezett, a hozott határozatok száma 168. A 
Pénzügyi Bizottság 27 alkalommal ülésezett és 167 határozatot hozott, a 
Kulturális, Oktatási és Szociális Bizottság 37 alkalommal ülésezett és 436 
határozatot hozott, az Ügyrendi Bizottság 6 alkalommal ülésezett és 9 
határozatot hozott.   
 
Tájékoztatom a Tisztelt lakosságot arról, hogy a Polgármesteri Hivatal két 
dolgozója kitüntetésben részesült. Büszkeséggel tölt el bennünk, hogy Kiss 
Tímea és Takács-Bodnár Réka Minisztériumi dícséretben és elismerésben 
részesült a 2015. évben végzett feladat után. Gratulálunk a kitüntetésükhöz. 
 
Tekintsünk vissza, hogy milyen pénzkészlettel, tartozással, kötelezettséggel 
vettem át Farkas Ernő volt polgármestertől a polgármesteri munkakört (Erről 
tájékoztattam a lakosságot az előző közmeghallgatáson is, csak egy kis 
emlékeztető): 
Az önkormányzat és intézményei pénzkészlete 2014.október 21. napján 38.379e 
Ft volt, de ebből 
• Munkaügyi Központ támogatása 22.362e Ft, amely a közmunkaprogramhoz 

kapcsolódó előleg volt. Ez célzott támogatás, melyet a közmunkaprogramban 
felmerülő költségek finanszírozására lehet felhasználni (bér, eszköz stb.). Ha 
ezt az összeget kivontuk a 38.379.-Ft-ból, akkor fennmaradt 16.017.000.-Ft. 
Ezzel szemben közel 35 millió forint fizetnivaló állt fenn, mely szállítói 
számlatartozásból, lejárt szállítói számlatartozásból, az előző városvezetéshez 
kapcsolódó fizetési kötelezettségből tevődött össze.  

Arról tájékoztattam a lakosságot a 2014. decemberi közmeghallgatáson, hogy 
több mint 20 millió Ft a fizetési kötelezettség, mellyel szemben nem volt 
rendelkezésre álló pénzeszköze az önkormányzatnak. 
Tehát jelentős pénzügyi hiánnyal vettem át a polgármesteri munkakört. 
 
Nézzük hová jutott a jelenlegi városvezetés, hogyan gazdálkodtunk? 
2015. december 11. napján az önkormányzat és intézményei pénzkészlete 
224.892 eFt. Ebből a kerékpárút építése pályázatra, a hivatal épületének 
felújítása pályázatra, valamint a közmunkaprogramok előlegére előre leutalt 
összeg 205.311 eFt, mely összegeket ide kell felhasználni.  
 
Tehát az önkormányzatnak jelenleg szabadon rendelkezésre álló pénzkészlete 
19.581 eFt. 
A polgármesteri munkakör átadás-átvételekor az önkormányzat lejárt szállítói 
tartozása 19.408 eFt volt. Elmondhatom, hogy nyilvántartásaink szerint 2015. 
december 11. napján az önkormányzatnak lejárt fizetési határidejű, ki nem 
fizetett szállítói tartozása nem volt. 
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2014. év végén helyi iparűzési adó túlfizetésből az adózók felé fennálló 
visszafizetési kötelezettsége az önkormányzatnak 6 millió forint volt. Jelenleg 
nincs olyan adózó, aki kérte volna helyi iparűzési adó túlfizetésének 
visszautalását, és azt ne teljesítette volna az önkormányzat.  
Az önkormányzat 2014. október 21. napján (tehát a polgármesteri munkakör 
átadás-átvétele) fennálló követelései közül a nagyobb tételek alakulása a 
következő: 
- Rakamazi Tisza-part Nonprofit Közhasznú Kft. részére nyújtott kölcsön 7.200 

eFt volt, melynek össszege teljes egészében befolyt, így 0. 
- Lakbérhátralékok 2.876 eFt-ról 1.256 eFt-ra csökkentek. 
- A lakások közüzemi díjhátralékai 2.034 eFt volt, jelenleg 2.184 eFt. 
- Bérleti díj, étkezési díj hátralék összege jelenleg 2.954 eFt. 

 
Önkormányzatunk működési kiadásainak összege 2015. évben 805.481 eFt. Az 
ehhez szükséges bevételek 45 %-a a központi költségvetésből az 
önkormányzatot megillető működési támogatásokból származik. Ezen források 
jellemzője, hogy azok az ellátott feladat és az ellátotti létszám alapján illetik 
meg az önkormányzatot, azok kizárólag a költségvetési törvényben rögzített 
feladatokra használhatók fel.  
Támogatás illeti meg az önkormányzatot az általános feladatok ellátására, 
melynek összege 2015. évben 140.133 eFt. Ide tartozik az önkormányzati 
hivatal működése, a közterületek, közutak, köztemető, közvilágítás fenntartása, 
egyéb önkormányzati feladatok ellátásának támogatása.  
Az önkormányzatok egyes köznevelési feladatainak támogatását az 
önkormányzat az óvodai feladatok ellátására kapja, melynek összege 67.110 eFt. 
Az önkormányzatok szociális és gyermekjóléti feladatainak támogatása az 
alábbi jogcímeken illeti meg az önkormányzatot: családsegítés, gyermekjóléti 
szolgálat, szociális étkeztetés, házi segítségnyújtás, időskorúak nappali 
intézményi ellátása, időskorúak tartós bentlakásos ellátása, közfoglalkoztatás 
önereje, gyermekétkeztetés támogatása, segélyezési kiadások biztosítása. Ezen 
bevételek 2015. évi összege 146.010 eFt. 
Az önkormányzatok kulturális feladatainak támogatásaként kapott 5.375 eFt a 
nyilvános könyvtári és közművelődési feladatokra használható fel. 
Az államháztartáson belülről származó működési célú támogatások tervezett 
összege 253.721 eFt. Ide tartozik a közfoglalkoztatás támogatása, a védőnői, 
iskola-egészségügyi feladatok ellátására az OEP-től kapott forrás, egyéb 
működési célú pályázati források.  
 
Fentiek alapján megállapítható, hogy az önkormányzat működési bevételeinek 
76 %-a államháztartáson belülről származik. 
Ezen túl működési bevétele az önkormányzatnak  helyi adókból, gépjárműadó 
önkormányzatot megillető részéből (40 %), illetve bérleti díjakból, térítési 
díjakból, nyújtott szolgáltatások ellenértékéből származik.  
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Összességében tehát 805.481 eFt költhető 2015. évben a település 
üzemeltetésére, az intézmények működtetésére, a szociális ellátásokra, 
támogatásokra.  
 
A következőkben szeretném ismertetni ezen bevételek felhasználását 
nagyvonalakban. 
1.) A helyi önkormányzatok működésének általános támogatása kizárólag az 

önkormányzati hivatal működésére, a közterületek, közutak, köztemető, 
közvilágítás fenntartására, egyéb önkormányzati feladatok ellátására 
fordítható. A hivatal működésére kapott állami támogatásból kell fedezni a 
hivatali dolgozók béreit, járulékait, egyéb dologi és működési költségeket. 
 Amilyen a környezet, olyan a közérzet. 
A körforgalmat is megszépítettük, parkosítottunk. Már több éve meg kellett 
volna valósítani. Kossuth parkot rendezzük. Füvesítettük, növényeket 
ültettünk, folyamatosan gondozzuk. 

 Ezen forrásból valósult meg többek között a Hivatal udvarának és előterének 
rendbetétele, parkosítása is.  Az idén önkormányzatunk többek között 4.857 
eFt-ot költött belterületi utak kátyúzására, 2.673 eFt-ot parkosításra, 
virágosításra, zöldterületek fenntartására. 
 Rakamaz, Szent István út 136.sz. előtti (százforintos bolt mellett) 
kerékpárútban a rendkívüli esőzések miatt kár keletkezett. 
 Az önkormányzat saját költségén helyreállította, a helyreállítás költsége 
meghaladta az 1 millió Ft-ot. 

 
2.) A köznevelési feladatok támogatásaként kapott 67,1 millió forint kizárólag 

az óvodai feladatok ellátására fordítható. Ezzel szemben az óvodai feladatok 
ellátásának kiadása 2015.évben 82,2 millió forint. Ez azt jelenti, hogy az 
idén (2015.évben) az önkormányzatnak az állami támogatáson felül 15,2 
millió forinttal kell hozzájárulnia a feladat ellátásához. Ez csak a saját 
bevételekből például helyi adó, bérleti díjakból történhet. (A 2015. évtől a 
Képviselő-testület által megszüntetett magánszemélyek kommunális 
adójának összege éves szinten körülbelül ennyi volt.) Az egyre csökkenő 
gyermeklétszám miatt ez a különbözet évről-évre nő, 2014. évben még 
10.782 eFt volt a különbözet, 2015.évben mint mondtam 15,2 millió forint. 
 Az óvoda kiadásait felül kellett vizsgálni, a Képviselő-testületnek meg 
kellett néznie, hogy hol lehet költséget megtakarítania úgy, hogy a 
jogszabályi előírásoknak megfelelően működjön a jövőben is az óvoda. 

 
Mit tett a Képviselő-testület? 
A jogszabályi előírások alapján az óvodában 1 fő intézményvezető-helyettes 
szükséges. 
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Az előző városvezetés ezzel szemben 2 fő intézményvezető-helyettest 
foglakoztatott és fizetett. Felesleges pénzkidobás volt. A jelenlegi 
városvezetés a működési költségek megtakarítása céljából felülvizsgálta az 
óvoda működését és 2015.01.01. napjától már csak 1 fő intézményvezető-
helyettese van óvodának. 
Az önkormányzat ezzel az intézkedéssel 504 ezer Ft megtakarítást ért el 
2015. évben. 
A Képviselő-testület 2015.május hónapban tovább vizsgálta az óvoda 
működését annak függvényében, hogy hány gyermek fog beiratkozni a 
rakamazi Mesevár Óvodába. 
A 2011.évi CXC.tv. (a továbbiakban: Nkt.) 4. számú melléklete szerint egy 
óvodai csoport minimális létszáma 13 fő, maximális létszáma 30 fő lehet.  
 A Mesevár Óvoda vezetője az óvodai nevelésben részesülő gyermekek 
létszámáról kimutatást készített a Képviselő-testület részére. 
A Mesevár Óvoda működését felülvizsgálva megállapításra került, hogy az 
óvoda a 2014/2015-ös nevelési évben 6 óvodai csoporttal működött, melyben 
a gyermekek száma összesen 114 fő. 
Az Nkt. rendelkezései alapján a 6 óvodai csoportban 180 fő gyermek lenne 
elhelyezhető maximálisan.  
A 2015/2016-os nevelési évre vonatkozóan az óvodai létszámkimutatásból és 
abból, az adatokból hogy a jogszabályi előírások alapján mennyi gyermek 
vehet részt az óvodai nevelésben megállapítható volt, hogy a gyermekek 5 
óvodai csoportban is elláthatók törvényesen. 
A 2015/2016-os nevelési évben várhatóan 126 gyermek vesz majd részt az 
óvodai nevelésben, melyből megállapítható, hogy a 6 óvodai csoport, mely 
maximum 180 gyermek óvodai nevelését tudná ellátni, jelenleg és a 
következő nevelési évben még csak remény szintjén sem lesz kihasználva. 

  
Az Nkt. rendelkezéseit figyelembe véve megállapítható, hogy 5 óvodai 
csoportban a maximumlétszámmal 20 %-kal történő átlépésekor 150 
gyermek látható el. A 2015/2016-os nevelési évben és azt követő években is 
a gyermekek óvodai nevelése öt csoportban is biztosított abban az esetben is, 
ha valamennyi 2,5 éves gyermek igénybe venné az ellátást.  

 
A Képviselő-testület 2015.év közben felülvizsgálta az óvoda működését, és 
egy óvodai csoportot megszüntetett. Ez azt jelentette, hogy két fő 
óvodapedagógus, 1 fő pedagógiai asszisztens és 1 fő dajka jogviszonyát meg 
kellett szüntetni.  
 
A létszámcsökkentés hatása csak 2016. évben fog érvényesülni, ami 12.725 
eFt megtakarítást jelent az önkormányzat számára. 2016. évben várhatóan 
még így sem fogja fedezni az állami feladatfinanszírozás összege a 
kiadásokat. 
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Ezeket a lépéseket, költségcsökkentéseket az előző városvezetésnek is meg 
kellett volna már tennie, hiszen 2014.évben is több mint 10 millió forintot 
kellett az önkormányzatnak saját pénzéből hozzátenni az óvoda 
fenntartásához. 
 

3.)  Szociális és gyermekjóléti feladatok támogatása szintén feladathoz kötötten 
illeti meg az önkormányzatot. Ebből kell biztosítani a gyermekjóléti, nappali 
ellátás, szociális étkeztetés, bentlakó idősek ellátása, családsegítés 
feladatokat, valamint a közfoglalkoztatás önerejét, gyermekétkeztetést és a 
szociális ellátásokat. Az önkormányzatnak az idén 29,5 millió forintot 
használhatott fel segélyezési kiadásokra (lakásfenntartási támogatás, 
egyszeri segélyek). Az év végén lehetőség nyílt arra, hogy a szociális keret 
terhére a 16 éven aluli gyermekek részére élelmiszercsomagot juttasson az 
önkormányzat. Ezen túl az óvodás – iskolás korú gyermekek a téli tanítási 
szünet munkanapjaira hideg élelemben fognak részesülni. 
Élelmiszercsomagot biztosít az önkormányzat továbbá a településen élő 60 
év feletti lakosok részére is.  

 
4.) A kulturális feladatok támogatása az óvodához hasonlítható, hiszen itt sem 

éri el az állami támogatás a kiadások összegét. Ezen feladat ellátására 5,4 
millió forintot kap az önkormányzat, a kiadások összege pedig több mint 20 
millió forint. Ezen kiadások között a könyvtárban, művelődési központban 
dolgozók bére, az épület fenntartása, a városi rendezvények kiadásai 
szerepelnek. 

 
5.) Az államháztartáson belüli működési támogatásokat szintén meghatározott 

feladat ellátására kapta az önkormányzat. Az idén több mint 200 millió forint 
jutott a közfoglalkoztatásra. Erről alpolgármester asszony adott bővebb 
tájékoztatást. 

 
6.) Az intézmények üzemeltetésén, a kötelező feladatok ellátásán túl az 

önkormányzat támogatást nyújtott: 
-Kassai Erzsébet Alapítvány 748 eFt, 
-Aranyos Leventéi Íjász Egyesület 60 eFt, 
-Szent István Karitász Alapítvány 30 eFt, 
-Rakamazi Civil Szervezetek Szövetsége 190 eFt, 
-Összefogás Nyugdíjas Egyesület 185 eFt, 
-Rakamazi Óvodásokért Alapítvány 10 eFt, 
- Rakamazi Spartacus Sportegyesület 5.970,5 eFt (04.30-án 1.500 eFt, 

06.12-én 600 eFt, 08.03-án 700 eFt, 09.01-jén 700 eFt, 09.29-én 190,5 
eFt, 10.05-én 700 eFt, 10.21-én 586,74 eFt, 11.04-én 993,26 eFt) 

-  Rakamazi Cormorán STE: 107 eFt 
-  Római Katolikus Egyházközség: 70 eFt 
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-  Ricsák Erik Domocián (világbajnok sportoló): 50 eFt. 
- Rakamaz Város Roma Nemzetiségi Önkormányzat (roma sportnap): 20 

eFt. 
 - Német nemzetiségi vers- és prózamondó versenyt 2015. március 27-én az 

iskola rendezte. Az önkormányzatunk támogatta 20 ezer Ft-al, melyet a 
vendégek ellátásának költségeire fordítottak. 

  - Rendőrőrs támogatása 
Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamazi Rendőrőrs használatában levő 
szolgálati járművek üzemanyag költségeinek fedezetére 200 ezer Ft-ot 
biztosított az önkormányzat saját forrásból 2015. évben. 

 
TOVÁBBI TÁMOGATÁSOK 
 
- Iskolatej 
Az önkormányzat az iskolatejet az iskolatej akció keretében az iskola tanulói 
részére a 2015/2016-os tanévben biztosította úgy, hogy ahhoz önkormányzati 
forrást nem kell biztosítani. 
 
- Szociális tüzifa 
A Képviselő-testület szociális tűzifa biztosítására pályázatot nyújtott be. A 
pályázat nyert, 3.218.180.-Ft támogatási összegnek megfelelő 181 m3 szociális 
tüzifát nyert az önkormányzat. 
A képviselő-testület saját forrásból 520 ezer Ft-ot biztosított a támogatás mellé. 
A támogatásban részesülők részére az önkormányzat ingyen kiszállítja a tüzifát. 
 
- Bursa Hungarica 
A képviselő-testület fontosnak tartja a felsőoktatási tanulmányokat kezdő illetve 
folytató tanulók támogatását, ezért csatlakozott a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2016.évi fordulójához. 
Az ösztöndíjrendszerben a hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, 
illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatása biztosított 
lehetőséget az önkormányzat. 
33 fiatal adta be a pályázatát. Minden fiatal pályázatát egyformán támogatta az 
önkormányzat. Az önkormányzati és állami támogatás eredményeként a 
támogatásban részesült fiatalok 4.000.-Ft/hó/fő támogatásban részesülnek. 
 
PÁLYÁZATOK 
 
- Napelem 
Az Ady Endre út 63.sz. alatti iskola tetején 2015.évben elkészült napelem 
rendszer kiépítéséhez a jelenlegi városvezetés 4.142.867.-Ft saját forrást 
biztosított. 
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A beruházást az előző városvezetés pályázta és nyerte, olyan feltételekkel, hogy 
az önkormányzatnak nem kell forrást biztosítania, mert minden megvalósítható a 
pályázati pénzből. 
Ez sem így volt, mert az önkormányzatnak, mint mondtam több mint 4 millió 
forintot kellett biztosítani. 
Ezt a feladatot is megoldottuk, a pénzt biztosítottuk, a beruházás megvalósult. 
 
- Önkormányzati konyha fejlesztésére pályázatot nyújtott be az önkormányzat. 
A pályázatot a Belügyminisztérium nem támogatta.  
 
- József Attila út Szent István út és Ady Endre út közötti szakaszának 
felújítására az önkormányzat pályázatot nyújtott be. A pályázat nem nyert. 
 
Az önkormányzat sem a konyha fejlesztésről, sem a József Attila út Szent István 
út és Ady Endre út közötti szakaszának felújításáról nem mond le, mert azt 
szükségesnek tartja, azt a jövőben meg kívánja valósítani. 
 
- Az önkormányzat kiadásai között (úgy mind minden családnál) jelentős 
költséget tesz ki a fűtésszámla. Ezen költségek csökkentését tűzte célul az 
önkormányzat, amikor a közös hivatal (polgármesteri hivatal) szigetelésére, 
kazáncseréjére, energiahatékonysági beruházásra pályázatot nyújtott be. A 
pályázat nyert 29.871.255.-Ft. Önerő: 1.493.563.-Ft. 
A munkálatok 2016.évben kerülnek végrehajtásra. 
Hangsúlyozom, hogy országos szinten néhány település nyert ezen a pályázaton. 
Ez mindenképpen siker. Köszönöm a támogatóknak. 
 
Az önkormányzat fontosnak és szükségesnek tartja az iskolák teljes felújítását. 
A jelenlegi városvezetés a korábbi városvezetéstől erősen leromlott állapotú, 
beázó iskolaépületeket örökölt. 
Az iskolák felújítására lehetősége lett volna az előző városvezetésnek, hiszen 
300 millió forint kötvényt kibocsátott. De sokmindenre felhasználta a pénzt 
(Békaház, sikertelen meg nem valósított tervek, Művelődési ház előtti turul 
szobor, tér kialakítása stb.) csak nem 
az iskolák felújítására. Az iskolák felújítását az önkormányzat kizárólag saját 
forrásból nem tudja megvalósítani, azonban arra még pályázati kiírás nem jelent 
meg. Az iskola épületén az önkormányzat végzett állagmegóvó munkálatokat, 
arról bővebben alpolgármester asszony adott már tájékoztatást. 
 
- Közlekedési Operatív Program keretében pályázatot nyújtott be a jelenlegi 
városvezetésű önkormányzat Rakamaz település külterületi szakaszán a 38.sz. 
Főút mentén kerékpárút kiépítésére. A pályázaton 199.77 millió Ft támogatást 
nyert az önkormányzat. A most megépülő szakasz 2169 méter hosszú. 
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A jelenlegi városvezetés rekord gyorsasággal 2015.évben a most épülő szakasz 
tervezését elvégeztette, a kerékpárút nyomvonala által érintett ingatlan-részeket 
megvásárolta, a beruházást megvalósítja. Minden nap a helyszínen kísértem 
figyelemmel a munkálatok végzését, egyeztettem a kivitelező képviselőjével, az 
önkormányzat részéről ez a titka egy beruházás sikerességének. 
Azt, hogy nyert a pályázat és megvalósul a jelenlegi városvezetésnek jelentős 
érdeme van benne. 
Miniszterelnök úr bejelentette 2015. év őszén Nyíregyházán, hogy a beruházás 
folytatódik és kerékpárút épül Tokajig. A tervek szerint ez a beruházás érinti 
Rakamaz belterületét is.  
A jelenlegi városvezetés együttműködik a Kormánnyal a beruházás 
megvalósítása érdekében.  
 
KÖZFOGLALKOZTATÁS 
 
A közfoglalkoztatással kapcsolatosan alpolgármester asszony már tájékoztatást 
adott. 
Tájékoztatom a lakosságot arról, hogy a jelenlegi városvezetés döntött a Malom 
épület egy részének 2015. április 8. napjától határozatlan időre szóló bérletéről. 
Önkormányzatunk az épületet 5.-Ft/hó összegért bérli a tulajdonostól, mely egy 
nagyon előnyös bérletet jelent a városnak. A malom területén a 
közfoglalkoztatottak folytatnak munkát. 
 
Tájékoztatom Önöket arról is, hogy 2015. november 1. napjától határozatlan 
időtartamra Kőpájer Istvánt közmunkaprogram, településüzemeltetési, konyhai 
feladatok koordinálására nevezte ki az önkormányzat. 
 
ÖNKORMÁNYZAT GAZDASÁGI TÁRSASÁGAI 
 
- Rakamazi Tisza-part Nonprofit Kft (100%-os önkormányzati tulajdonú) 
ügyvezetője személyében 2015. január 26. napján változás következett be. Papp 
János lemondott, az új ügyvezető Kőpájer István lett. Kőpájer István ügyvezető 
romokban vette át a Kft-t minden tekintetben. Jelentős tartozások, félbemaradt 
uniós projekt a Kemping területén (Ifjúsági szálló). 
 
Szemléltetve a Kft. gazdasági helyzetének alakulását: 
2007. évben a Kft. (Kőpájer István vezette) 18 millió Ft árbevétellel 
rendelkezett. Az önkormányzatnak a Kft. működéséből (kiegészülve az 
idegenforgalmi adó után járó támogatással) 15 millió Ft bevétele származott. Ezt 
követően Kőpájer Istvánt eltávolították a gazdasági társaság éléről. Milyen 
célból vajon? Rosszul gazdálkodott? Az nem lehetett, mert több mint 10 milliós 
árbevétele volt a Kft-nek és virágzott a Kemping, tele volt hazai és külföldi 
túristákkal. A választ mindenki tudja.  
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A volt városvezetés kellő szakértelemmel nem rendelkező, de hozzá hű új 
ügyvezetőket nevezett ki a Kft. élére és elindult a Kft. vagyonának a felélése, 
elherdálása. Az előző városvezetés idején kétes jogügyletek kerültek 
megkötésre, melyek a Kft-t veszélyeztetik. 
Kőpájer István ügyvezető jelentős tartozásokkal, teherrel vette át Papp János 
volt (Szojka József 2008.04.18-2010.12.29.) (Papp János 2010.12.29.-
2015.01.26) ügyvezetőtől a Kft ügyvezetését.  
2011. és 2012. években keletkezett kifizetetlen tartozások: 1.613.100.-Ft 
összegben. 
Közüzemi számla tartozások: közel 300 ezer forint. 
Rakamaz Város Önkormányzata felé fennálló tartozás: több mint 7 millió forint 
 
Az előző városvezetés idején indult és az előző városvezetés idején bebukott "C" 
kategóriás ifjúsági szálláshely létesítése a rakamazi Tisza-kempingben uniós 
projekt (erről már az elmúlt évi közmeghallgatáson tájékoztatást nyújtottam). 
 
AZÓTA MI TÖRTÉNT?? 
A pályázó Rakamaz Város Önkormányzata által alapított és kizárólagos 
tulajdonában levő Rakamazi Tisza-part Nonprofit Kft. volt 2008. évben. A 
pályázatban nyert a Kft. 144.588.652.-Ft támogatást. A Kft. 2009. március 24-én 
az ekkori ügyvezető által a megnyert támogatásból 57.835.460.-Ft előleget 
lehívott és azt a Kft. meg is kapta. A Kft. 2009. és 2011. években próbált 
elszámolni a felvett 57.835.460.-Ft-tal, azonban a ÉARFÜ Nonprofit Kft 
(Közreműködő Szervezet) egyszer sem látta igazoltnak az összeg szabályszerű 
felhasználását. 
Eközben a Kft. 2011. március 31-én közbeszerzési eljárás nélkül, átalányáras 
szerződést kötött egy váci székhelyű céggel a projekt kivitelezésére. A vállalási 
ár több mint bruttó 616 millió forint volt. Az ügyben bírósági eljárás van 
folyamatban, és a bíróság is megállapította nem jogerősen, hogy közbeszerzési 
eljárást kellett volna lefolytatni. Közbeszerzési eljárás nélkül a Kft. ügyvezetője 
nem köthetett volna több mint bruttó 616 milliós szerződést. 
A Közreműködő Szervezet 2013. június 10. napján elállt a támogatási 
szerződéstől és kötelezte a Kft-t a 2009. évben felvett, és felhasználásra nem 
igazolt 57.835.460.-Ft és kamatai visszafizetésére. A Kft-t 78.224.544.-Ft 
visszafizetésére kötelezték. 
Ismeretlen személy ellen büntetőeljárás megindítására is sor került 2015.január 
hónapban. 
- Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit Kft (korábbi néven: GAMESZ) 
Az előző városvezetés idején 2014.04.24. napján indult a Kft felszámolása. A 
felszámolás kezdetéig ez a Kft végezte a városüzemeltetési feladatok ellátását, a 
gyermekétkeztetést, közétkeztetést stb. Miért indult el a Kft felszámolása? Mert 
eladósodott az előző városvezetés idején. 
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A felszámoló által készített hivatalos iratból megállapítható többek között: 
Rakamazi Városüzemeltetési Kft "FA" tartozása 198.778.565.-Ft, ebből 
Rakamaz Város Önkormányzat felé fennálló tartozás: 107.356.580.-Ft-tal (Nem 
térült meg). 
Kijelenthető, hogy az előző városvezetés és Kft vezetése idején felelőtlen, 
herdáló gazdálkodás vezetett a Kft eladósodásához. 
Kft felszámolását a Nemzeti Adó-és Vámhivatal kezdeményezte, összesen 66 
millió 156 ezer Ft adó- járulék és kamattartozás okán. 
A felszámoló lefoglalta ekkor a Kft tulajdonában levő valamennyi eszközt, 
ingatlant és felszámolási eljárás alá vonta azokat (árverés), még az új ravatalozót 
is. 
4 oldalon keresztül van felsorolva a lefoglalt eszközállomány és ingatlanvagyon. 
Hogy milyen vagyon lett végrehajtás alá vonva: ami a városüzemeltetéshez kell,  
pl. fűnyírók, szárzúzók, sövénnyíró, kézi fúrógép, hegesztőtrafók. 
Valamennyi konyhai eszközt, ami a gyermekétkeztetés, közétkeztetés 
biztosításához nélkülözhetetlen (gázzsámolyok, gázüstök, dagasztógépek, 
elektromos sütő stb.). Ezek az eszközök az iskolában a konyhában találhatóak. 
A felszámoló árverésre hirdette meg 2015.évben a lefoglalt eszközöket. 
A jelenlegi városvezetés felismerte azt, ha a konyhai eszközöket idegen személy 
vagy szervezet megveszi, akkor az önkormányzat nem tud az iskolásoknak, az 
óvodásoknak, az időseknek főzni, mert nincs semmilyen eszköze. Továbbá a 10 
fő konyhai dolgozó munkanélkülivé vált volna. 
A jelenlegi városvezetésnek fontosak az óvodások, az iskolások, Rakamaz város 
valamennyi lakosa, az önkormányzat valamennyi dolgozója. 
A konyhai eszközöket a jelenlegi városvezetés megvásárolta közel 1 millió 
forintért, a pénzt az önkormányzat saját forrásából biztosította. A jelenlegi 
városvezetés már zavartalanul, saját eszözeivel biztosítja az étkeztetést és 
megőrizte 10 fő munkahelyét. 
Továbbá megvételre kerültek a városüzemeltetéshez szükséges lefoglalt 
eszközök több mint 2 millió forintért. 
Új ravatalozó épület: az előző városvezetés építette és adta át 2014. őszén. 
2015. évben ledöbbentem, amikor megtudtam, hogy a ravatalozót kifizetetlen 
adósság terheli. 
Nézzük csak hogyan keletkezett?  
A Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit Kft 2010.06.01-én kezdte az új 
ravatalozó építését, majd 2012.november hónapban abbahagyta kb. 63%-os 
készültségben. 
Az építés a tetőszerkezet kivitelezésénél állt meg. 
A falak kezdtek beázni, felázások voltak, az épület szerkezetében elindult a víz 
okozta károk megjelenése. 
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A Kft által az új ravatalozóba beépített anyagokat, munkadíjat -iratok szerint- 
Farkas Ernő volt polgármester által vezetett önkormányzat nem fizette ki a Kft 
részére, az önkormányzat így több millió forint tartozást hozott létre. A ki nem 
fizetett értéket (önkormányzat tartozását) ingatlanforgalmi értékbecslő 
4.800.000.-Ft-ra becsülte (csökkentve a beázásokkal, károsodásokkal -20%). Ezt 
nem én találtam ki, ezt irat igazolja. 
A tartozás miatt a Kft felszámolása során a felszámolóbiztos árverésre tűzte ki a 
ravatalozót. 
Az új városvezetés szégyennek és elfogadhatatlannak tartotta, ha a városi temető 
ravatalozójának tulajdonrészét valaki megszerezte volna, ezért 2.160.000.-Ft-ot 
összekapart a város pénzéből és megfizette a felszámolónak az előző 
városvezetés tartozását. 
A ravatalozó most már a városé. 
 
- Rakamazi Ipari Park Ingatlanfejlesztő és Beruházó Kft. "FA" 
Az előző városvezetés nevéhez fűződik az alapítása és az előző városvezetés 
idején 2013. június 5. napján rendelték el a felszámolását.  
 
Miért indult el a Kft felszámolása? Mert eladósodott az előző városvezetés 
idején.  
A felszámoló által készített hivatalos iratból megállapítható többek között: 
Rakamazi Ipari Park Ingatlanfejlesztő és Beruházó Kft. "FA" tartozása 
12.450.074.-Ft. 
A Kft két ingatlanját (rakamaz belterület 244/2. és 244/3.hrsz) a felszámoló 
értékesítette 20 millió forint egyetemes jelzálogjog és 819.729.-Ft végrehajtási 
joggal terhelten. 
Az Ipari Park Kft iratairól sem nekünk, sem a felszámolónak nincs tudomása. 
A társaság volt képviselője Képes Tamás nem adta át az iratokat a 
felszámolónak (a felszámoló leveléből ez kitűnik). 
Valakik jól jártak. Ismét egy, az előző városvezetés idején eladósított, tönkretett 
Kft. 
 
TOVÁBBI KÖLTSÉGCSÖKKENTÉSEK AZ ÚJ VÁROSVEZETÉS ÁLTAL 
 
- Városi Főépítész 
Jogszabály szerint nem volt kötelező állandó jelleggel foglalkoztatni 1 fő városi 
főépítészt, az előző városvezetés mégis alkalmazott egy főt. Folyamatosan 
munkát nem végzett, mégis 2014. évben 1 millió 524 ezer forint volt a díjazása.  
Megállapítottuk, hogy az előző városvezetés a díjat határidőben nem fizette ki, 
annak ellenére, hogy ki kellett volna fizetnie.  
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A tartozást a jelenlegi városvezetésre hagyta, melyet 2014.december végén 
kifizettünk, ezzel egyidőben a jelenlegi városvezetés a működési költségek 
megtakarítása céljából 2015.január 01. napjától nem alkalmaz állandó jelleggel 
főépítészt, ezzel 1 millió 524 ezer forint megtakarítást ért el. 
 
- Önkormányzat jogi képviselete 
Dr. Várady Ügyvédi Irodával az előző városvezetés által 2009.07.01. napjától 
jogi képviselet ellátására határozatlan időre kötött megállapodást a képviselő-
testület felülvizsgálta és 2015.december 31-ei megszűnéssel felmondta. 
2016.01.01. napjától az önkormányzat jogi képviseletét a Dr.Varga Miklós 
Ügyvédi Iroda látja el. 
Tájékoztatom a Tisztelt lakosságot, hogy a feladatot a Dr. Varga Miklós 
Ügyvédi Iroda olcsóbban látja el a jövőben, mint a Dr.Várady Ügyvédi Iroda. 
 
ELŐZŐ VÁROSVEZETÉSTŐL ÖRÖKSÉG 
 
- Rakamaz területén lerakott építési törmelék és egyéb hulladékok 
Az előző városvezetés idején több ingatlanon illegális hulladékelhelyezés 
történt. A hulladék elszállításáról az előző városvezetés nem gondoskodott, így 
az önkormányzati tulajdonú volt vágóhíd területén illegálisan elhelyezett 60 
tonna hulladékot a jelenlegi városvezetésű önkormányzat eltakarította. Ezzel 
kapcsolatos összköltség: 328.755.-Ft. 
 
- LGV-091 frsz-ú, Peugeut Boxer típusú 16+1 személyes kisbusz 
Az előző városvezetés idején 2008. évben történt a kisbusz vásárlása.  
2014. december 16-án kaptam egy iratot a Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központtól, hogy 2008. évben szabálytalan támogatás felhasználás útján lett 
megvéve a kisbusz. 
2009. évben már vissza kellett volna fizetni 5.154.200.-Ft-ot (ennyi a 
2008.évben szabálytalanul felhasznált összeg), azonban az előző városvezetés 
nem tett ennek eleget. 
A jelenlegi városvezetésű önkormányzattól követelik az előző városvezetés 
idejében szabálytalanul felhasznált 5.154.200.-Ft tőke és kamatai (együttesen 
8.416.319.-Ft) visszafizetését. 
Az eljárás folyamatban van. 
 
BÉKAHÁZ 
 
Rakamaz Város Önkormányzata polgármestereként az alábbi főbb 
intézkedéseket tettem a szóban forgó beruházás megvalósítása érdekében 
szükséges forrás biztosítása érdekében: 
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-   Több alkalommal (2014. decemberben egy alkalommal személyesen, 2015. 
márciusban két alkalommal személyesen, 2015. áprilisban egy alkalommal 
személyesen) egyeztetést folytattam, illetve 2015. április 10-én levélben 
kerestem meg dr. Vinnai Győző országgyűlési képviselőnket. Dr. Vinnai 
Győző 2015. augusztusában egyeztetést folytatott a Képviselő-testület 
tagjaival.  

-    2015. március 12. napján levélben megkerestem Zsigmondné dr. Vitályos 
Esztert a Miniszterelnökség európai uniós fejlesztésekért felelős 
államtitkárát, Oláh Gábort a Nemzetgazdasági Minisztérium regionális 
fejlesztési programokért felelős helyettes államtitkárát, Dr. Lázár János 
Miniszterelnökséget vezető miniszter Urat, valamint Varga Mihály 
nemzetgazdasági minisztert. Zsigmondné dr. Vitályos Esztertől a 
megkeresésre válasz nem érkezett. Oláh Gábor és Dr. Lázár János válaszában 
arról tájékoztatott, hogy uniós forrás igénybevételére nincs lehetőségünk.  

-    2015. szeptember 7-én (egyeztetve országgyűlési képviselőnkkel) szintén 
levélben kerestem meg Banai Péter Benőt a Nemzetgazdasági Minisztérium 
államháztartásért felelős államtitkárát, illetve Dr. Adorján Richárdot a 
Nemzetgazdasági Minisztérium költségvetésért felelős helyettes államtitkárát 
azzal, hogy a beruházás befejezéséhez költségvetési támogatást biztosítani 
szíveskedjenek. Válasz sajnos ez idáig tőlük nem érkezett.   

-   Több körben folytattunk egyeztetést az Észak-Alföldi Regionális Fejlesztési 
Nonprofit Kft-vel (Közreműködő Szervezet), illetve közvetve a 
Nemzetgazdasági Minisztériummal (mint Irányító Hatósággal), melyben 
alaposan bemutattuk a projekt használatba vételi engedélyéhez még 
szükségessé váló munkálatokat, ezek valószínűsíthető időbeni ütemezését, 
illetve költségigényét.   

Mint az látható igyekeztünk a lehetőségünkhöz mérten megoldást találni ezen 
problémára, ám a megoldáshoz sajnos nem kerültünk közelebb az utóbbi bő 
félévben. A Közreműködő Szervezet informálisan tájékoztatta 
önkormányzatunkat, hogy a projektnek legkésőbb 2016. június 15-ig fenntartási 
szakaszba kell lépnie, azaz ezen időpontig jogerős használatbavételi engedéllyel 
kell rendelkeznie valamennyi projektelemnek.  
 
A projekt lezárásához szükséges használatbavételi/vízjogi 
üzemeltetési/forgalomba helyezési engedélyek megszerzéséhez szükséges 
építési munkák és egyéb általános költségek terveink szerint az alábbiak: 
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I. Nagyteknősbéka ház 
  

Szükséges 
tevékenységek, 

munkafolyamatok 

Szükséges előkészítési 
feladatok és azok 

tervezett 
megvalósulása 

Kivitelezési munka 
megvalósításának 

tervezett ütemezése 

Kivitelezési munka 
megvalósításának 

tervezett bruttó 
bekerülési értéke (Ft) 

Tűzvédelmi 
álmennyezet építése 
tervezői költségvetés 
szerint. A tűzvédelmi 
szakhatósági 
hozzájárulás feltétele. 

A kiviteli terv 
rendelkezésre áll, nem 
engedélyköteles 
tevékenység.  
Tervezési időigény: a 
szükséges terv 
rendelkezésre áll  
Engedélyezési időigény: 
nem releváns 
Kivitelezési időigény: 30 
nap 

2016.04.15. 23.150.855.-  
Tsz-ben szerepel, a 
ténylegesen megépített 
lambéria burkolat nem 
minősített rendszer, 
ezáltal műszakilag nem 
egyenértékű az 
eredetileg tervezett 
műszaki megoldással 

Tűzivíz tározó építése 
tervezői költségvetés 
szerint 
A tűzvédelmi 
szakhatósági 
hozzájárulás feltétele 

Az építési 
engedélyezési és 
kiviteli terv 
rendelkezésre áll. 
Építési engedély 
várható jogerőre 
emelkedése 
2015.09.30. 
  
  
Tervezési időigény: a 
szükséges terv 
rendelkezésre áll  
Engedélyezési időigény: 30 
nap (folyamatban van) 
Kivitelezési időigény: 30 
nap  

2016.04.15. 12.295.600.- 
TSZ műszaki 
tartalmában nem 
szerepel, azonban 
feltétele a használatba 
vételi engedélynek 

Az épület villamos 
energia ellátása 
földmunkavégzés 
nélkül 

Árajánlat áll 
rendelkezésre 
Tervezési időigény: a 
szükséges terv 
rendelkezésre áll  
Engedélyezési időigény: 15 
nap 
Kivitelezési időigény: 30 
nap 

2015.10.31. 2.137.399.- 
Nem szerepelt a TSZ-
ben, de az épület 
rendeltetésszerű 
használathoz, 
használatbavételi 
engedélyéhez 
szükséges 

E.ON normatív 
csatlakozási díj 

Árajánlat áll 
rendelkezésre 
Tervezési időigény: nincs  
Engedélyezési időigény: 
nem releváns 
Kivitelezési időigény: nincs 

2015.09.30. 2.596.896.- 
Nem szerepelt a TSZ-
ben, de a 
rendeltetésszerű 
használathoz, 
használatbavételi 
engedélyhez szükséges 
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Tervezési díj 
(Álmennyezet és 
tűzivíz tározó 
tűzvédelmi 
újratervezése)  

Tervezői munka 
szerződésszerűen 
megvalósult 

Megvalósult 2.908.300.- (50% már 
kifizetésre került) 
Nem szerepelt a TSZ-
ben, de a 
rendeltetésszerű 
használathoz és a 
használatbavételi 
engedélyhez szükséges 

Közvilágítás tervezése  Árajánlat 
rendelkezésre áll 
Tervezési időigény: 15 nap  
  

2015.09.30. 723.900.- 
Nem szerepelt a TSZ-
ben, de a 
rendeltetésszerű 
használathoz, 
használatbavételi 
engedélyhez szükséges 

Közvilágítás kiépítése 
tervezői költségbecslés 
szerint 38. számú fkl. 
út mentén. Ennek van 
egy létesítési és 
használatbavételi 
engedélyezési eljárása. 

Közlekedési Hatóság 
szakhatósági 
hozzájárulásának 
feltétele a Közútkezelő 
útkezelői nyilatkozata 
alapján 
  
Engedélyezési időigény: 45 
nap 
Kivitelezési időigény: 21 
nap 

2016.04.15 10.000.000.- 
Nem szerepelt a TSZ-
ben, de a 
rendeltetésszerű 
használathoz, 
használatbavételi 
engedélyhez szükséges 

Egyéb befejező 
munkák a szakértői 
vélemény alapján (1, 
3-31, 34-51. számú 
tételek) 

Ezen munkák 
elvégzésére 
rendelkezünk építési 
engedéllyel 
Tervezési időigény: nincs  
Engedélyezési időigény: 
nincs 
Kivitelezési időigény: 60 
nap 

2016.04.15 34.985.000.- ebből 
15.528.925.-Ft értékű 
munka a TSZ műszaki 
tartalmában nem 
szerepel, ám a 
használatbavételi 
engedélyhez 
elengedhetetlen 
  

Külső közművek 
kiépítése (ivóvíz, gáz, 
csapadékvíz, 
elektromos) szakértői 
vélemény alapján (1-8. 
tételek). A Járási 
Hivatal 
népegészségügyi 
osztály szakhatósági 
állásfoglalásában 
előírtak (ívóvíz ellátás, 
negatív vízminta 
biztosítása, 
közszolgáltatási 
szerződés megkötése) 

A közművekre való 
rákötésekhez 
szükséges tervekkel az 
önkormányzat 
rendelkezik. A 
közműszolgáltatókkal 
az egyeztetés 
folyamatos 
  
Tervezési időigény: 15 nap 
(víz bekötés)  
Engedélyezési időigény: 15 
nap 
Kivitelezési időigény: 15 
nap 

2016.04.15 7.768.825.- 
Nem szerepelt a TSZ-
ben, de a 
rendeltetésszerű 
használathoz, 
használatbavételi 
engedélyhez 
szükséges. A szakértői 
véleményben rögzített 
ivóvíz ellátás 
vonatkozásában a 
szolgáltatás, mivel az 
épület üdülőterületen 
helyezkedik el, csak 
idényjellegű lesz.  
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Személyfelvonóra 
kiviteli terv készítése, 
annak befejező 
munkáinak elvégzése 
a végleges áramellátás 
biztosítását követően, 
továbbá annak 
szakhatósági átadása 
(feltétele a lift 
használatbavételi 
engedélyének) 

A Nyírlift Kft 
árajánlata 
rendelkezésre áll 
  
Tervezési időigény: 30 nap  
Engedélyezési időigény: 
nincs 
Kivitelezési időigény: 14 
nap, amennyiben az 
épületben áram van 

2016.04.15. 1.085.850.- 
  
A TSZ-műszaki 
tartalmában szerepel, 
feltétele az épület 
használatbavételi 
engedélyének 

A Közlekedési hatóság 
szakhatósági 
hozzájárulásának 
feltétele az épülethez 
csatlakozó út jogerős 
forgalomba helyezési 
engedélyének megléte 

A forgalomba 
helyezési 
engedélyezési eljárás a 
Közlekedési Hatóság 
előtt megindult, 
tervezett 
megvalósulása: 
2015.10.30. 
Tervezési időigény: nincs  
Engedélyezési időigény: 
folyamatban van 
Kivitelezési időigény: 15 
nap (az engedély feltétele 
egy utcai kerítés építése) 

2016.04.15. Szerepel a külső 
közművek tételei 
között 

Toronyszerkezet 
betonfödém 
minőségének 
vizsgálata (statikai 
problémák 
prognosztizálhatóak) 

A szolgáltatás 
megrendelése 
folyamatban van 
Tervezési időigény: nincs  
Engedélyezési időigény: 
nincs 
Kivitelezési időigény: 15 
nap 

2015.09.30. 500.000.-Ft (becsült 
költség) 
Nem szerepelt a TSZ-
ben, de a 
rendeltetésszerű 
használathoz szükséges 

Összesen:     98.152.625.- 
   
  
II. Vízi tanösvény 
  

Szükséges 
tevékenységek, 

munkafolyamatok 

Szükséges előkészítési 
feladatok és azok 

tervezett 
megvalósulása 

Kivitelezési munka 
megvalósításának 

tervezett ütemezése 

Kivitelezési munka 
megvalósításának 

tervezett bruttó 
bekerülési értéke (Ft) 

Híd szélesítési 
munkáinak elvégzése. 
A híd közforgalom 
részére történő 
megnyitása, csak a 
szükséges 
engedélyezési 
eljárások lefolytatását 
követően lehetséges. A 

A kivitelező árajánlata 
rendelkezésre áll a 
tervezési díj és az 
engedélyeztetési 
költség nélkül 
Tervezési időigény: 30 nap  
Engedélyezési időigény: 60 
nap 
Kivitelezési időigény: 30 
nap 

2016.03.31. 7.810.500.- 
  
Szerepel a TSZ szerinti 
műszaki tartalomban 
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híd forgalomba 
helyezését követően 
van lehetőség a 
tanösvény 
nyomvonalába eső 
jelenleg üzemelő 
külterületi földút 
megszüntetésének, 
mely Közlekedési 
hatóság 
engedélyköteles.  
Egyéb befejező 
munkák szakértői 
vélemény alapján (1-8. 
tételek, 10-11, 13-15. 
tételek) A tervezett 
munkálatok a Vízi 
Tanösvény vízjogi 
üzemeltetési 
engedélyéhez 
szükségesek 

Kiviteli terv 
rendelkezésre áll 
  
Tervezési időigény: nincs  
Engedélyezési időigény: 
nincs 
Kivitelezési időigény: 30 
nap 
  

2016.03.31. 15.330.520.- 
  
TSZ-műszaki 
tartalmában szerepel, 
és feltétele a vízjogi 
üzemeltetési 
engedélynek 
  
  

Ősmagyar park Ősmagyar park 
megtervezése, 
határidő: 2015.09.30. 
Tervezési időigény: 15 nap  
Engedélyezési időigény: 30 
nap 
Kivitelezési időigény: 30 
nap 

2016.03.31 6.515.100.- 
TSZ-műszaki 
tartalmában szerepel 

Eszközök beszerzése Árajánlat kérések 
Tervezési időigény: nincs  
Engedélyezési időigény: 
nincs 
Közbeszerzési időigény: 45 
nap 
Beszerzési időigény: 30 
nap, a közbeszerzési eljárás 
eredményes lezárásától 
számítva 

2016.03.31. 7.207.400.- 
Ebből a TSZ-műszaki 
tartalmában nem 
szerepel 1.559.077.- 

Gázló tervezése a 
tanösvény 
nyomvonalra 
(alternatívája a híd 
szélesítésének) 

Árajánlat 
rendelkezésre áll. A 
kivitelezéshez 
szükséges a vízjogi 
létesítési engedély, 
melynek tervezett 
időpontja:  
Tervezési időigény: 30 nap  

2015.10.15. 736.600.- 
  
Nem szerepel a TSZ 
műszaki tartalmában, 
megvalósítása csak a 
híd szélesítésének 
hiányában releváns. A 
végösszegben nem 
szerepel, mivel ez 
alternatívaként 
szerepel. 
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Tervezett Gázló (10m 
széles) kivitelezése 
(alternatívája a híd 
szélesítésének)  

Tervezői ajánlat 
rendelkezésre áll 
Tervezési időigény: 30 nap  
Engedélyezési időigény: 45 
nap 
Kivitelezési időigény: 30 
nap 

2016.03.31. 10.000.000.- 
  
Nem szerepel a TSZ 
műszaki tartalmában, 
megvalósítása csak a 
híd szélesítésének 
hiányában releváns. A 
végösszegben nem 
szerepel, mivel ez 
alternatívaként 
szerepel. 

Összesen:     36.863.520.- 
  
A fentieket figyelembe véve a projekt valamennyi projektelemének még hiányzó 
használatbavételi/vízjogi üzemeltetési/forgalomba helyezési engedélyek 
megszerzéséhez, a rendelkezésünkre álló adatok alapján előreláthatólag bruttó 
140.318.145.-Ft forrás szükséges. 
 
Alapvetően két alternatívája maradt önkormányzatunknak: 
  
1. Azonnal hozzálát a még hiányzó tervezési szolgáltatások megrendelésének és 

párhuzamosan a hitelfelvétel előkészítésének, és igyekszik megvalósítani saját 
forrás terhére a projektet. Ennek ráfordításigénye megközelítőleg bruttó 140 
millió forint. Mivel az önkormányzat nem rendelkezik a szükséges forrással, 
ezért ennek fedezése szinte kizárólag hitelből történne. A 140 millió forintos 
fejlesztési hitel maximális futamideje 10 év lehet, éves adósságterhe kb. évi 
18 millió forintra tervezhető. Ez a méretű adósságteher egyben jelentősen 
behatárolja majd a következő években az önkormányzat gazdasági és 
fejlesztési mozgásterét.  

  
Amennyiben hitel felvételére kerül sor, úgy önkormányzatunknak meg kell 
teremtenie a visszafizetéshez szükséges forrást is. Ez felveti a 2015. évtől 
adómentességben részesített lakások után fizetendő magánszemélyek 
kommunális adója adómentessége megszüntetésének szükségességét is. A 
lakások után megfizetett magánszemélyek kommunális adója évi közel 10 
millió forintos bevételt jelentene önkormányzatunknak, amelyből a hitel 
törlesztés és a kamatfizetés egy része biztosítva lenne. 
  

2. Az önkormányzat úgy dönt, hogy nem valósítja meg állami támogatás 
hiányában a beruházást. Ebben az esetben legkésőbb 2016. nyarán a 
Közreműködő Szervezet eláll a Támogatási Szerződéstől, és vissza fog az 
önkormányzattól követelni mintegy 520 millió forint európai uniós támogatást 
kamatokkal növelten, továbbá minden bizonnyal visszafizetésre lesz 
kötelezve az önkormányzat a projekthez kapott EU Önerő Alapból származó 
közel 60 millió Ft tekintetében is.  
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 Mivel ilyen nagyságrendű visszafizetési kötelezettségnek az önkormányzat 
nem fog tudni eleget tenni, szinte automatikusan adósságrendezési eljárásba 
fogja sodorni az önkormányzatot, melynek keretében vélhetően minden 
forgalomképes vagyontárgyától kénytelen lesz megválni. 

 A fent ismertetett mindkét alternatívának jelentős kockázatai vannak.  
 
K S Stúdió Kft - tervezés 
Nagyteknős épület belsejének gipszkarton lemezzel történő burkolat 
kialakításához, tüzivíztározó az épülethez. Ennek költsége 2.908.300.-Ft. 
Elkészítette a jelenlegi városvezetés és ki is fizette. Annak reményében 
készítettük el, ha a beruházás befejezésére kap az önkormányzat állami 
segítséget a munkát el tudja kezdeni. 
 
Torony épület felülvizsgálata, állékonysági szakvélemény 
Kötelező jelleggel el kellett végeztetni ezt a munkát, mert a beruházás során a 
nagyteknős ún. Kilátó tornyát szabálytalanul építették. Ezt meg is állapította a 
szakértői szakvélemény is. A tornyot, ahogy megépítették és átadták 2012.évben 
az előző városvezetés idejében nem lehet használni. Azt egy rendeltetészszerű és 
biztonságos használat érdekében meg kell erősíteni. A szakvélemény költsége 
346 ezer Ft volt, melyet a jelenlegi városvezetés ki is fizetett. 
 
Rakamaz Város Nemzetiségi Önkormányzataival való együttműködés 
Az alapvető jogok biztosa és a Magyarországon élő nemzetiségek jogainak 
védelmét ellátó biztoshelyettese 2013. évben vizsgálatot folytatott Farkas Ernő 
volt polgármester által vezetett Rakamaz Város Önkormányzata és Rakamaz 
Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata közötti együttműködési 
nehézségekkel kapcsolatban. 
A jelentésből megállapítható, hogy a 2014. októberi önkormányzati választások 
előtt működő Roma Nemzetiségi Önkormányzat nem tudott megfelelő 
együttműködést kialakítani Farkas Ernő volt polgármester idejében vezetett 
előző települési önkormányzattal. 
Kijelenthetem, hogy az általam vezetett Rakamaz Város Önkormányzatának 
optimális az együttműködése mind Rakamaz Város Roma Nemzetiségi 
Önkormányzatával mind Rakamaz Város Német Nemzetiségi 
Önkormányzatával. Ennek bizonyítéka a napi szintű kapcsolattartás, közös 
rendezvények (Regionális Német Nemzetiségi Találkozó, Almafesztivál). 
A jelenlegi városvezetés az előző városvezetéssel ellentétben biztosítja a 
nemzetiségek jogainak érvényesülését. 
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Háziorvosi Központi Ügyeleti feladatok ellátása 
Rakamaz, Tiszanagyfalu, Timár, Szabolcs települések önkormányzatai társultak 
a feladat ellátására. 
2016. január 1. napjától változatlanul, ahogyan eddig is az Egészségházban 
(Rakamaz, Akácfa út 1/a) folyamatosan történik a háziorvosi központi ügyeleti 
feladatok ellátása. 
Fontos a Képviselő-testületnek a lakosság egészségügyi ellátása, ezért a 
feladatellátás folyamatossága és jó szinvonalú ellátása érdekében a jövőben is 
fokozott figyelmet fordít Rakamaz város önkormányzata. 
2015. évben Rakamaznak 11.047.493.-Ft-ot, a másik 3 önkormányzatnak együtt 
2.550.830.-Ft-ot kellett fizetnie. 
2016. évben Rakamaznak 12.429.460.-Ft-ot, a másik 3 önkormányzatnak együtt 
3.580.863.-Ft-ot kell megfizetnie. 
 
Polgárőrség 
Rakamaz város lakói közül 33 lelkes férfi és nő közös elhatározásra jutott. 
2015. január 27.-én arról hoztak döntést, hogy városunkban szervezzék újjá a 
Polgárőrséget. Elhatározták, hogy egyesületbe tömörülve, összefogják a város 
azon lakosait, akik önként tennének a bűnözés ellen, az ifjúságvédelem 
érdekében, a környezetvédelem és a közbiztonság javításáért. 
Eldöntötték, hogy részt vállalnak Rakamaz város rendezvényeinek, sport-
eseményeinek biztosításában és egészséges életmód népszerűsítésében. 
A Nyíregyházi Törvényszék nyilvántartásba vette a Rakamazi Polgárőr 
Egyesületet.  
A dokumentumok jogerőre emelkedése után a Rakamazi Polgárőr Egyesület 
megállapodásokat kötött  
-Rakamaz város Önkormányzatával, 
-a Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Rendőr-főkapitánysággal, 
-a Szabolcs-Szatmár- Bereg Megyei Polgárőr Szövetséggel, aki az egyesületet 

az Országos Polgárőr Szövetség alapszabályának felhatalmazása alapján 19 
/0923/2015. számú határozatával tagjai közé felvette, 

-a Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsével. 
 
Nyilvánvaló az a tény, hogy fajra, nemre és felekezetre való tekintet nélkül 
szerveződött a polgárőr egyesület. 
Öröm az is, hogy az ifjúság is lelkesen részt vállal a közösségi feladatokból. Az 
életkor szerint 25 fő azon egyesületi tagok száma, akik 30 és 40 éves kor 
közöttiek. 
 
A rendszeres polgárőri szolgálatok elosztásával havonta 189 óra szolgálatot 
adott a polgárőrség. 
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Az egyesület polgárőrei segítettek a Rendőrség kérésére több közúti balesetnél. 
Egyik eset országos hír is volt, amikor a 38-as fő úton benzint szállító tanker 
árokba borult. Több mint 12 órán át volt lezárva a 38 -as út egy szakasza. A 
munkát nehezítette a köd is. Dícséretesen teljesítettek a polgárőrök. 
Másik példa: 
Demenciával küzdő idős néni alkonyatkor eltűnt Rakamazon. Polgárőrök 
közreműködtek a keresésben, és épségben még kihűlés előtt megtalálták az idős 
asszonyt. 
Városi rendezvényeken, sport eseményeken rendszeresen szolgálatban vannak a 
polgárőrök.  
Az Egyesület tagjainak létszáma a mai napon 44 fő, akik aktívan teljesítenek 
szolgálatot. 
 
2016. évi, illetve jövőbeni tervek 
 

− Kormány intézkedéseivel összhangban tervezi az önkormányzat a 2016. 
évi programját, fejlesztéseit. 

− Közmunkaprogram folytatása. 
− Békaház projekt megnyugtató módon történő lezárása. 
− Bel- és külterületi kerékpárút hálózat fejlesztése.  
− Belterületi utak kátyúzása. 
− Útfelújítás. 
− TOP (területfejlesztési Operatív Program) pályázati kiírásai megjelennek, 

elsőrendű célként szerepel a két iskola felújítása. 
− Kormányzati célkitűzésnek eleget téve bölcsőde kialakítása pályázat 

útján. 
− Óvoda épületének felújítása, energetikai korszerűsítése. 
− Kossuth parkban sétány kialakítása. 
− Temetőn a 38-as út mentén zárt kerítés építése. 

 
Ennyiben szerettem volna ismertetni a két napirend keretében a lakossággal a 
városvezetés munkáját, gazdálkodását és jövőbeni terveit.  
Kérem, hogy mondják el véleményüket, javaslatukat a napirendi ponttal 
kapcsolatosan. 
 
 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén Bodnár László polgármester a napirendet 
bezárta. 
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3. napirendi pont: Tájékoztató az önkormányzat 2015. évi gazdálkodásról és 

2016. évi terveiről. 
Előadó: Bodnár László polgármester 

 
Bodnár László polgármester: 
Az előző napirendi pont keretében tájékoztatást adtam az önkormányzat 2015. 
évi gazdálkodásról és a 2016. évi terveiről is, ezért arról külön ennél a napirendi 
pontnál már nem ismétlem meg azokat.  
 
Kérem, hogy mondják el véleményüket, javaslatukat a napirendi ponttal 
kapcsolatosan. 
 
 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén Bodnár László polgármester a napirendet 
bezárta. 
 
 
4. napirendi pont: Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele. 
 
 
Keller Bálint rakamazi lakos: 
Polgármester úr beszámolt arról, hogy a József Attila út Szent István út és Ady 
Endre út közötti szakaszának felújítására az önkormányzat pályázatot nyújtott 
be. A Béke út felújításáról nem esett szó, pedig az is nagyon rossz állapotban 
van. A kocsiknak le kell húzódni az útpadkára, hogy két kocsi egymás mellett el 
tudjon menni, akik ezzel felhordják a sarat az útra.  
 
Bodnár László polgármester: 
Ahogyan azt elmondtam, az útfelújítások szerepelnek az önkormányzat tervei 
között. Nem egy út van olyan állapotban, ami felújításra szorul. Sajnos a 
felhordott sarat a gépkocsivezetők nem takarítják le, pedig azt kötelesek 
lennének elvégezni. Úgy gondolom, hogy az önkormányzat legalább a padka 
rendezéséig el fog jutni 2016. évben. A József Attila utat azért emelte ki az 
önkormányzat, mert amennyiben nyer a pályázat, akkor a pályázati forrás az út 
rendbetételére elegendő lett volna. Sajnos minden, örökségbe kapott hibát 
hirtelen, egy év alatt nem tudunk rendbe hozni. A Béke út javítására is sor fog 
kerülni. Az az út szűk a közlekedés szempontjából, valamint a helyzetét az is 
rontotta, hogy a kialakított tér miatt oda került irányítva a forgalom. Először a 
kerülő utat kellett volna kiépíteni és ezután készülhetett volna a beruházás, de itt 
ez máshogyan történt. A Béke út padkarendezése azonban elsődleges feladatunk 
lesz.  
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Szloboda Zoltán rakamazi lakos: 
Az eltelt időszakban a jelenlegi városvezetés szűkös anyagi helyzetbe került. 
Nincs semmi “mutyizás”, saját forrásból oldják meg a problémákat, amihez csak 
gratulálni tudok. Polgármester úr elmondta, hogy a teknősbéka ház beruházással 
2016. júniusában el kell számolni. Az 520 millió forintos európai uniós 
támogatást kamatokkal növelten kell visszafizetni, amely 800 millió forint körül 
lesz. Ha ez nem sikerül, akkor a polgármester úr által elmondott tervekből 
semmi nem lesz. Én úgy gondolom, hogy előre kell menekülni és a szükséges 
összeget valahogyan elő kell teremteni. Egy 10 éves hitelfelvétellel egy kis 
levegőhöz juthatnánk. Ezalatt az idő alatt lehet, hogy lesz olyan pályázati 
lehetőség, amiből tovább tudnánk lépni. Véleményem szerint mindenképpen a 
hitel felé kell menni, mert júniusra semmilye nem marad az önkormányzatnak. 
Az eddig végzett munkájukért elismerésemet fejezem ki. 
 
Bodnár László polgármester: 
A hitel felvételére vonatkozó lépéseket már megtette az önkormányzat, de ez 
sem olyan egyszerű dolog, mert a felvételhez kormányzati engedély szükséges. 
Ahogyan elmondtam, a jelenlegi városvezetés a tervezési feladatokat már 
elvégeztette. Mindenképpen nekünk is az a véleményünk, hogy ezen a vonalon 
indulunk el, mert egyébként nem fordítottunk volna arra forrást. Ezzel a 
kérdéssel már több alkalommal foglalkozott a Képviselő-testület és a beruházás 
befejezése érdekében keressük a legjobb megoldást.  
 
Agócs László rakamazi lakos: 
A Munkácsy Mihály úton lakom. Szeretném, ha a Munkácsy és a Rózsa út 
kereszteződésében közvilágítási lámpatest kerülne elhelyezésre. A környéken 
gyerekek, idősek is laknak, ezért szükséges lenne a közvilágítás.  
 
Bodnár László polgármester: 
A közvilágítási lámpatestek elhelyezése az E.ON hatáskörébe tartozik. Fel 
fogjuk venni a kapcsolatot az E.ON-nal a közvilágítás rendezése érdekében. 
 
Kóder Attila rakamazi lakos: 
Örömmel hallottam, hogy az iskolában és az óvodában fejlesztések valósulnak 
meg. Új bútorokat kapnak, kifestik az iskola auláját, illetve el lesznek végezve 
azok a feladatok, amelyek eddig nem történtek meg. Már 10 éve olyan 
körülmények között vannak a gyerekek, ami miatt a szülők elviszik az óvodás és 
iskolás gyermekeket más településekre. Járnak gyerekek Tiszanagyfaluba, 
illetve Tokajba is. Sajnos Tímárról sem ide hozzák már a gyerekeket, hanem 
azokat is más településekre visznek. Szeretném megkérdezni, hogy a gyerekek 
helyben maradása érdekében kíván-e valamint tenni az önkormányzat, mert 
örülünk, hogy felújításra kerülnek az intézmények, de lesz-e kinek?  



 627 

 
Én a gyerekkoromban sok szabadidőt töltöttem a Morotva és az Aranyos-árok 
partján. Közel 10 éve már, hogy az Aranyos-árok és a Morotva között az 
átfolyás nincs biztosítva. Nem lehet azt újra összenyitni? 
A sárfelhordás nem csak a Béke út problémája. Tokajban például ezt a 
problémát egy többfunkciós gép beszerzésével oldják meg. Ez a gép itt is 
megoldás lehetne. 
 
Bodnár László polgármester: 
Az óvodás és iskolás gyermekek más településekre történő elhordásával 
kapcsolatosan az alpolgármester asszony folytatott már egyeztetéseket. 
Világosan lehet látni, hogy egy óvodai csoport gyereket visznek el más település 
óvodájába, utána pedig a gyerek már marad ugyanazon település iskolájában is.   
 
A Nagy-Morotva és az Aranyos-árok közötti átfolyás feltöltődött. A korábbi 
időszakban zajlott a Nagy-Morotva rehabilitációja, azonban az utóbbi években 
félretették a fejlesztést. A Nagy-Morotván nem történt kotrás, ezért töltődhetett 
fel az átfolyás. Amennyiben lehetősége nyílik az önkormányzatnak, pályázat 
keretében megoldjuk az átfolyás biztosítását. 
 
Önerőből biztosan nem tudjuk megoldani a sárfelhordás problémáját, azt csak 
pályázat keretében tudnánk megoldani. 
 
Takácsné Bánlaki Anikó alpolgármester: 
Az önkormányzati választásokat követően októberben nap, mint nap 
szembesültem azzal a ténnyel, hogy hány rakamazi gyereket visznek más 
települések óvodáiba, iskoláiba. Legfontosabb feladatunknak tartjuk, hogy ezek 
a gyerekek visszakerüljenek a rakamazi intézményekbe. Folyamatosan 
egyeztetésben vagyunk az óvodavezetéssel. Kértük az óvodától, hogy találjunk 
egy olyan sajátosságot az óvodánkra, amely vonzóvá teszi a rakamazi gyerekek 
számára az itteni óvodát. Történtek előrelépések, de hosszú együttgondolkodásra 
lesz szükség mind a szülők, mind a pedagógusok részéről. A gyerekek 
érdekében erre megoldást kell találnunk. Az iskola oktatási kérdéseibe nem 
szólhatunk bele, hiszen a köznevelési intézmény nem hozzánk, hanem a KLIK 
Intézményfenntartóhoz tartozik. Nekünk az iskola esetében ahhoz van közünk, 
hogy az intézményben legyen világítás, fűtés, illetve legyen bútorzat a 
tantermekben. Minden eszközt meg fogunk ragadni annak érdekében, hogy a 
gyerekek itt maradjanak a településen. 
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Más kérdés, hozzászólás nem lévén Bodnár László polgármester az ünnepek 
közeledtével kellemes karácsonyt, boldog új évet kíván a Képviselő-testület és a 
maga nevében a város lakosságának. 
 
 
Ezt követően Bodnár László polgármester 2115 órakor a közmeghallgatást és 
városgyűlést bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
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